
Noter fra W4: Övergripande strategier gällande digitalt bevarande  

Sessionen bestod af fire præsentationer:  

 Andrea fra Island præsenterede status for implementeringen af den islandske strategi for digital 

bevaring.  

 Markus fra Finland talte om den finske infrastruktur for digital bevaring som anvendes af flere 

myndigheder og bevaringsinstitutioner (Digital Preservation as a Service) 

 Jan fra Danmark præsenterede Rigsarkivets arbejde med en digitaliseringsstrategi. 

 Tor Anton fra Norge talte om MAVOD‐projektet: Modernisering av ArkivVedlikehold og Overføring 

til Depot.  

 

Andrea fortalte bl.a. om udfordringerne med at gøre arkiveringsopgaven forståelig for myndighederne. Hun 

nævnte, at Islands nationalarkiv planlægger at bruge YouTube‐videoer som en del af vejledningsmaterialet: 

https://www.youtube.com/channel/UC90KH_MVzi3ub0qcCnToP5A 

 

Mats Berggren spurgte Jan om det stadig er en strategisk prioritet for Rigsarkivet, at have en egen 

lagerløsning  for digtale arkivalier. Jan svarede, at det ikke nødvendigvis er tilfældet. I hvert fald er 

Rigsarkivet parat til at se på, om standardløsninger som Preservica, ArchiveMatica eller lignende helt eller 

delvist kan dække Rigsarkivets behov.  

Ang. skift af bevaringsformat forventede Terje fra Norge, at ADDML vil blive bibeholdt en god tid endnu – 

bl.a. fordi specifikationerne fra E‐ARK‐projektet ikke er tilstrækkeligt fleksible ift. de behov, man ser i 

Norge.  

 

 

 


